
مدیر مؤسسه سینما شهر بیان 
داشت: از ۵ سینمای پرفروش کل 
کشور، تنها ۱ سینما برای غیر در 
تهران است و ۴ سینمای پرفروش 
دیگر همگی در تهران  هستند. فقر 
سینما در برخی استان های کشور 
محسوس است تا جایی که برخی 
تنها ۱ سالن سینما دارند. هاشم 
میرزاخانی، مدیرعامل این موسسه 
در صحبت های خود به شرح فعالیت 
سال  در  شهر  سینما  عملکرد  و 
۱۴0۱ پرداخت و گفت: این موسسه 
به عنوان بازوی ساخت و ساز فنی و 
توسعه زیرساخت سینمای کشور 
کار می کند. وی ادامه داد: امسال 
تا پایان بهمن 300 میلیارد و 988 
میلیون تومان کل فروش سینماهای 
کشور است که در حال حاضر از ۴00 
میلیارد گذشته است. ۱2 میلیون نفر 
بیننده نیز تا پایان بهمن ماه داشتیم 
که الان از ۱3 میلیون و ۱00 هزار 
نفر رد شده است. در مجموع 2۵2 
سینمای فعال در سال ۱۴0۱ با 63۵ 
سالن ۱2۵339 صندلی وجود داشت 
و همچنین  7۵ سینمای غیرفعال 
با ۱00 سالن و 2833۱ صندلی از 
دایره اکران خارج بوده اند. سینماهای 
در حال بازسازی ۱8 سینما با ۱۱3 
سالن و 9۴26 صندلی به ناوگان 
نمایش در حال اضافه شدن است 
به  سالن   78 در حال حاضر  که 
بهره برداری رسیده است و در بهار 
سال ۱۴02 کل سالن های مذکور به 
بهره برداری خواهد رسید. او ۵ استان 

پرفروش سینمای کشور را به این 
شرح توضیح داد: ۵ استان پرفروش 
اصفهان،  خراسان رضوی،  تهران، 
فارس و البرز است.  تهران با ۵0 درصد 
از فروش سینما در واقع بیش از نیمی 
از فروش کل سینمای کشور را برعهده 
دارد. این مدیر فرهنگی با اشاره به 
کمبود سینما در شهرهای گوناگون 
کشور اظهارکرد: تاثیر عدم وجود 
سالن سینما در برخی استان ها مانند 
زنجان و کردستان در فروش کشور 
روشن است که برخی مانند ایلام 
تنها ۱ سینما در کل کشور دارد. 
میرزاخانی بیان داشت: فروش امسال 
تا شهریور خوب بود و در این ماه با 
۵3 میلیارد تومان بهترین فروش 
را داشتیم. یک میلیون و 806 هزار 
نفر نیز مخاطب داشتیم که بعد از 
این به خاطر ناآرامی ها فروش سینما 
خیلی کم شد. تعداد مخاطبان سینما 
در سال قبل از مهرماه به بعد آرام آرام 
خوب شد چون سینما باز شد و فعالیت 
سینما ادامه پیدا کرد اما امسال تا 

شهریور مخاطب سینما خوب بود اما 
بعد از اتفاقات اخیر کم شد و دوباره رو 
به بهبودی گذاشت. وی درباره قیمت 
بلیت ها افزود: ۱0 سال پیش بلیت 
سینما 3 هزار تومان بود اما حال و به 
مرور زمان قیمت بلیت سینما افزایش 
چشمگیر داشته است. سال 98 از نظر 
فروش بیشترین فروش را  داشتیم اما 
در سال 97 بیشترین مخاطب را با 28 
میلیون نفر داشتیم. اگر کرونا نبود 
فروش سینما در حال افزایش بود از 
96 تا 98 فروش سینما عالی بود. مال 
های تجاری به فرهنگی تغییر کاربری 
می دادند. مدیر سینما شهر بیان کرد 
که هنوز سینما ارزان ترین تفریح برای 
مردم کشور است و انتخاب عموم 
مردم در میان سینماهایی است که 
رستوران و خانه بازی دارند. از میان 
آنان کوروش با ۱0 درصد سهم و 
۴0 میلیارد یشترین فروش را دارد، 
مشهد  هویزه  آزادی،  ایران مال، 
مقدس و ملت نیز سینماهای بعدی 
پرفروش هستند. او در بخش بعدی 

صحبت های خود اظهارکرد: تا پایان 
بهمن ۱3۱ سالن سینما ساخته و به 
کشور اضافه شدند که قبل از آن 3۱ 
سینما بوده که توسعه پیدا کرده اند. 
میرزاخانی درباره حمایت سینما 
شهر از سینماهای کشور تصریح کرد 
که ۱8 میلیارد و ۴80 میلیون تومان 
حمایت سینما شهر بوده که تنها ۵8۵ 
تومان هزینه لابراتواری های آن بوده 
است. وی در خصوص تفاهم نامه های 
استانداری ها  و  سینماشهر  میان 
ادامه داد: در استان ها با استانداران 
تفاهم نامه سینمایی داریم که نیمی از 
حمایتی که ما از سینماهای استان ها 
می کنیم را آنها پرداخت کنند. این 
رویکرد باعث تحرک خود استان ها 
توسعه  برای  نیز  آنان  تا  می شود 
سینماها وارد عمل شوند. میرزاخانی 
سینمایی  تجهیزات  تولید  درباره 
گفت: با توجه به اینکه تجهیزات 
سینمایی در ایران بازار کوچکی دارد، 
عمده تجهیزات سینمایی وارداتی 
است. میرزاخانی درباره انحلال و 
افزود:  سینماها  کاربری  تغییر 
براساس آیین نامه انحلال و تغییر 
کاربری برای سینماها، سینماهایی 
که بالای ۴0 سال قدمت دارند و 
کاملا فرسوده شده اند و نمی توانند 
ادامه کار بدهند می توانند درخواست 
تغییر کاربری بدهند. البته برخی 
تغییر کاربری ها نیز به سمت احداث 
پاساژ همراه با سینماست و بنابراین 
 سینما باردیگر در همان مراکز تجاری

 احداث می شود.
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اسدا... امرایی در بیمارستان

 همایون اسعدیان مطرح کرد
 تکذیب 2 برابرشدن 
قیمت بلیت سینماها

همایون اسعدیان با اشاره به ادامه روند 
بررسی فیلم های متقاضی اکران در نوروز 
۱۴02 تأکید کردک خبر منتشرشده درباره 
دوبرابرشدن قیمت بلیت سینماها در سال 
آینده صحت ندارد. همایون اسعدیان، 
سخنگوی شورای صنفی اکران در گفت وگو 
با »مهر« درباره آخرین تصمیم گیری ها 
درباره ترکیب فیلم های حاضر در اکران 
نوروز ۱۴02 گفت: جلسه ای در این زمینه 
گرفته  صورت  هم  توافقاتی  و  تشکیل 
است اما چون درباره یکی دو فیلم هنوز 
شرایط قطعی نیست قرار شد روز شنبه 
در قالب یک نشست مطبوعاتی هم گزارش 
عملکرد یکساله شورا را ارائه دهیم و هم 
درباره آینده اکران و مسائلی مانند ترکیب 
فیلم های نوروزی و قیمت بلیت در سال 
آینده اطلاع رسانی کنیم. اسعدیان درباره 
خبر منتشرشده به نقل از خود درباره 
قطعی بودن افزایش دوبرابری قیمت بلیت 
سینماها در سال آینده تأکید کرد: من 
این موضوع را به این صورت اعلام نکرده 
بودم و آن رسانه برداشت خود را تبدیل به 
خبر کرده است. اگر متن آن مصاحبه را هم 
ببینید متوجه می شوید که بنده تنها درباره 
قطعی بود افزایش قیمت بلیت صحبت 
کرده ام و نمی دانم چگونه از آن اظهارات این 
تلقی پیش آمده است که منظورم افزایش 
دوبرابری قیمت ها و مشخصا قیمت 90 
هزار تومان بوده است! در متن مصاحبه 
این اظهارات وجود ندارد. وی ادامه داد: 
آنچه در حال حاضر قطعی است این است 
که ما حتما افزایش قیمت بلیت خواهیم 
داشت اما قطعا آن افزایش دوبرابری هم 
درست نیست. سخنگوی شورای صنفی 
اکران درباره احتمال اجرای مجدد طرح 
بلیت شناور برای جبران افزایش قیمت 
بلیت سینماها هم گفت: طرح فروش شناور 
هم با اصلاحاتی به شکل بهتر اجرا می شود. 
اسعدیان درباره متقاضیان اکران نوروزی و 
زمزمه های مطرح شده درباره اکران قطعی 
فیلم »غریب« هم توضیح داد: در حال 
حاضر ۴، ۵ تقاضا بیشتر برای اکران نوروزی 
نداشته ایم که از میان آنها چند فیلم از آثار 
حاضر در جشنواره چهل ویکم فیلم فجر 
هستند که فیلم »غریب« هم یکی از همین 
آثار است. اینکه اکران کدام فیلم ها برای 
نوروزی قطعی خواهد شد را در نشست 
خبری روز شنبه اطلاع رسانی خواهیم کرد.

 هاشم میرزاخانی:

 سهم 50 درصدی تهران از فروش سینماهای کشور 

اقدام  مدعی  آذربایجان  جمهوری  دفاع  وزارت 
تحریک آمیز از سوی ارمنستان شد و افزود: در نتیجه تبادل 
تیر، دوطرف متحمل زخمی و تلفات شدند. به گزارش 
فارس، »آذرنیوز« به نقل از وزارت دفاع جمهوری آذربایجان 
گزارش داد )یکشنبه( پنجم مارس ارمنستان باردیگر به 
اقدام تحریک آمیز علیه جمهوری آذربایجان دست زد. 
وزارت دفاع جمهوری آذربایجان در بیانه خود مدعی شد: 
اطلاعات عملیاتی درباره انتقال تجهیزات نظامی، مهمات 
و پرسنل از جمهوری ارمنستان از طریق جاده خاکی 
خانکندی- خلفالی- تورشسو به خاک جمهوری آذربایجان 
جایی که نیروهای حافظ صلح روسیه به طور موقت مستقر 
است، دریافت شده است. در ادامه این بیانیه آمده است: 
برای راستی آزمایی اطلاعات واصله، یگان های ارتش 
جمهوری آذربایجان تلاش کردند خودروهای مشکوک را 

متوقف و بازرسی کنند که در آن زمان ارمنی ها تیراندازی 
کردند. در نتیجه تبادل تیر، دو طرف متحمل زخمی و 
تلفات شده اند. طبق این گزارش، رسانه های ارمنستانی 
هم مدعی تلاش های خرابکارانه  شدند و از سه کشته و یک 
زخمی در طرف خود خبر دادند. به گزارش ترند، وزارت دفاع 
جمهوری آذربایجان در بخش دیگری از این بیانیه اعلام 
کرد حادثه باردیگر ضرورت ایجاد ایست بازرسی در جاده 
لاچین-خانکندی را نشان می دهد. تنش  و اتهام زنی بین این 
دو جمهوری همسایه در حالی است که پیش تر، نخست وزیر 
ارمنستان مدعی شد جمهوری آذربایجان در تدارک تجاوز 
گسترده علیه این کشور است. »نیکول پاشینیان« در 
نشستی با اعضای کمیته روابط خارجی پارلمان آلمان 
گفت که ارمنستان و جمهوری آذربایجان در پراگ به 
توافق رسیدند که روند تحدید حدود مرز بین دو کشور 

بر اساس »اعلامیه آلماآتا« خواهد بود، اما در کمال تعجب 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان بعدا اعلام کرد که تحدید 
حدود باید بر اساس نقشه های تاریخی باشد. او پیش تر هم 
گفته بود که جمهوری آذربایجان به پیشنهاد پیمان صلح 
با ایروان پاسخ نداده است. این در حالی است که اخیرا وزیر 
خارجه جمهوری آذربایجان مدعی شد ارمنستان پیشنهاد 
اخیر این کشور را رد کرده است. »جیحون بایراموف« اعلام 
کرد که ارمنستان پیشنهاد باکو برای ایجاد ایست بازرسی 
در مرز ارمنستان و جمهوری آذربایجان را رد کرده است. 
بایراموف مدعی شد: »ارمنستان از مذاکره با آذربایجان 
اجتناب می کند. باکو آماده است تا ارمنی های ساکن 
قره باغ را در جامعه جمهوری آذربایجان ادغام کند«. رئیس 
منطقه ارمنی نشین قره باغ کوهستانی در واکنش افزود که 
این منطقه هرگز با جمهوری آذربایجان ادغام نخواهد شد.

 تبادل آتش بین نیروهای جمهوری آذربایجان و ارمنستان 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــــزارش

پیشتازی ترامپ در نظرسنجی 
نامزدهای جمهوری خواه

سیاسی  اقدام  »کنفرانس  نظرسنجی  نتیجه 
ترامپ،  دونالد  که  می دهد  نشان  محافظه کاران« 
رئیس جمهور سابق آمریکا با اختلاف بالا در صدر 
نامزدهای جمهوری خواه انتخابات ریاست جمهوری 
قرار دارد. به گزارش فارس، در شرایطی که اظهارنظرهای 
اخیر برخی چهره های جمهوری خواه علیه دونالد ترامپ 
خبرساز شده، نظرسنجی تازه در آمریکا حاکی از برتری 
او بر دیگر نامزدهای انتخابات 202۴ ریاست جمهوری 
است. »نیویورک پست« خبر داد که دونالد ترامپ در 
نظرسنجی »کنفرانس اقدام سیاسی محافظه کاران« در 
صدر نامزدهای جمهوری خواه انتخابات ریاست جمهوری 
202۴ قرار گرفته است. طبق این نظرسنجی، ترامپ 62 
درصد آرا را کسب کرده و »ران دسانتیس« فرماندار 
فلوریدا در رده دوم این نظرسنجی قرار گرفت و 20 درصد 
آرا را از آن خود کرد. بنا بر نتایج این نظرسنجی، »پرِی 
جانسون« بازرگان اهل میشیگان با پنج درصد آرا در رده 
سوم قرار گرفت. »نیکی هیلی« نماینده پیشین آمریکا 
در سازمان ملل 3 درصد جلب کرد.  »ویوک رامازوامی«، 
سناتور »رند پال« و سناتور »تد کروز« و »مایک پامپئو« 
وزیر خارجه اسبق آمریکا هر کدام یک درصد آرا را در این 
نظرسنجی کسب کردند. نظرسنجی »کنفرانس اقدام 
سیاسی محافظه کاران« در شرایطی انجام شده که این 
نهاد جمهوری خواه طی روزهای اخیر در حال برگزاری 
کنفرانس سالیانه در مریلند است و ترامپ و برخی دیگر 
از چهره های جمهوری خواه در این نشست سخنرانی 
کردند. نیکی هیلی و مایک پامپئو در سخنرانی خود برای 
این نشست، مطالبی انتقادی درباره عملکرد انتخاباتی 
و اقتصادی دولت دونالد ترامپ مطرح کردند و هیلی، 
باردیگر سن و سال بالای ترامپ را پیش کشید و خواستار 
توجه جمهوری خواهان به »نسل جدید از رهبران« برای 
شکست دادن دموکرات ها شد. طی هفته های اخیر و 
به ویژه با اعلام رسمی شرکت نیکی هیلی به عنوان نامزد 
جمهوری خواه در انتخابات ریاست جمهوری 202۴ 
آمریکا، مضوع سن و سال بالای رهبران این کشور بارها 
مطرح شده است. هیلی گفته است که باید از سیاستمداران 
بالای 7۵ ساله تست سلامت جسمی و ذهنی گرفته شود. 

هرچند برخی رسانه ها تلاش کردند 
این موضوع را به وضعیت جو بایدن 
80 ساله و تردیدها درباره سلامت 
جسمی و ذهنی او ربط دهند، اما 

تحلیلگران آمریکایی با توجه به 
با ترامپ  رقابت نیکی هیلی 
که  کردند  تاکید  ساله   76
هیلی به دنبال ایجاد چالش 
 بــــرای رئیس جمهورسابق 

آمریکا است.

نشست سالانه کنگره ملی خلق چین

 ابقای »شی جین پینگ« و تقویت بودجه دفاعی
کوتــــاه

هزاران تن از اعضای حزب کمونیست 
چین برای آغاز چهاردهمین جلسه کنگره 
ملی خلق وارد پکن شدند. به گزارش 
ایسنا، به نقل از فاکس نیوز، کنگره ملی 
خلق چین از یکشنبه آغاز به کار کرده و 
قرار است تقریبا برای دو هفته ادامه داشته 
باشد. انتظار می رود که در این نشست 
کنگره تغییرات چشمگیری در سطوح بالای 
رهبری حزب کمونیست چین صورت گیرد. 
شی جین پینگ، رئیس جمهور چین که در 
ماه اکتبر گذشته در جلسه عمومی کمیته 
مرکزی حزب حاکم کمونیست مجددا 
)برای سومین بار( به عنوان دبیرکل حزب 
کمونیست چین و رئیس کمیسیون نظامی 
تایید شده، قرار است در کنگره سالانه ملی 
خلق برای سومین بار به عنوان رئیس جمهور 
معرفی شود. این 3 عنوان به طور سنتی 
توسط رهبر کشور به طور همزمان برعهده 
گرفته می شود. اطلاعیه های سیاسی و 
انتخاب های رهبری احتمالا جهت گیری 
آینده  پنج سال  برای  را  سیاسی چین 
نشان خواهند داد. چین یک جمهوری 
سوسیالیست تک حزبی است که کاملا توسط 
حزب کمونیست چین اداره می شود. انتخاب 
نمایندگان سیاسی در سطح محلی صورت 
می گیرد اما مردم در انتصابات در سطح ملی 
حق اظهارنظر ندارند. چین به خاطر ادامه 

حمایت از حمله روسیه به اوکراین، با افزایش 
تنش ها در داخل جامعه جهانی مواجه است. 
آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا اخیرا 
از دولت چین به خاطر ادعای اینکه به رغم 
گزارشات دال بر اینکه پکن در نظر دارد 
کمک های کشنده به روسیه ارسال کند، از 
توافق صلح میان روسیه واوکراین حمایت 
می کند، انتقاد کرد. کنگره ملی خلق چین 
همچنین قرار است هدف متوسطی را برای 
رشد اقتصادی حدود ۵ درصدی اعلام کند. 
براساس خبرگزاری دویچه وله، چین پس از 
آمریکا، بیشترین هزینه را صرف واحدهای 
نظامی خود در جهان می کند. حال انتظار 
می رود که کنگره خلق یکبار دیگر بودجه 

نظامی را افزایش دهد. 

 افزایش بودجه دفاعی متناسب 
بوده

یکی از سخنگویان کنگره ملی خلق چین 
از افزایش بودجه های دفاعی در گذشته 
دفاع کرد. رهبری دولت و حزب کمونیست 
چین از سیاست خود در مورد تخصیص 
هزینه های فزاینده برای ارتش دفاع کرده 
است. وانگ چائو، سخنگوی کنگره ملی 
خلق در پکن گفت: جمهوری خلق باید 
بر چالش های پیچیده برای تأمین امنیت 
خود فائق آید و مسئولیت های خطیر یک 
کشور بزرگ را بر عهده گیرد. وی افزود: 
افزایش بودجه دفاعی در سال های اخیر 
متعادل و متناسب بوده است. در روز نخست 
این کنگره، رهبری دولت و حزب طبق 

روال معمول، ارزیابی خود را از شاخص 
رشد اقتصادی برای سالجاری و این که چه 
میزان بودجه برای ارتش تخصیص خواهد 
داد، ارائه می کند. بودجه دفاعی چین در 
سال های گذشته همواره بیش از سایر 
بودجه ها افزایش داشته است. در سال 
گذشته افزایش بودجه نظامی 7.۱ درصد 
بود و کارشناسان معتقدند در سال جاری 
نیز به همین میزان افزایش خواهد یافت. 
چین پس از آمریکا، دومین کشوری است 
که بالاترین بودجه نظامی را در سطح جهان 
دارد. سخنگوی کنگره ملی خلق چین 
همچنین تاکید کرد که نوسازی نظامی 
چین، تهدیدی برای سایر کشورها ایجاد 
نمی کند. در سطح بین المللی با نگاهی 
افزایش هزینه های نظامی  انتقادی به 
برخورد می شود. چین در حال گسترش 
حضور خود در دریای جنوبی چین است و به 
طور مرتب تایوان را به جنگ تهدید می کند. 
رهبری دولت و حزب چین این جزیره را که 
در چارچوبی دموکراتیک اداره می شود، 
بخشی از قلمرو ارضی خود تلقی می کند. 
در نشست سالانه کنگره ملی خلق حدود 
3000 نماینده  شرکت می کنند. آنها به طور 
معمول با هر درخواست و بیانیه ای که دولت 
کمونیست و رهبری حزب در مقابل آنها 

قرار می دهند، موافقت می کنند.

  درخواست کره شمالی برای 
توقف رزمایش های واشنگتن و سئول

وزارت خارجه کره شمالی از سازمان ملل خواست تا فورا به 
رزمایش های نظامی آمریکا و کره جنوبی پایان دهد. به گزارش 
فارس، با تداوم اقدامات تنش زای آمریکا و کره جنوبی در شرق 
آسیا، دولت کره شمالی خواستار توقف رزمایش های نظامی 
واشنگتن و سئول شد. وزارت خارجه کره شمالی از سازمان 
ملل خواست تا فورا به رزمایش های نظامی مشترک آمریکا و 
کره جنوبی که باعث افزایش تنش ها در منطقه می شود، پایان 
دهد. به نوشته خبرگزاری »رویترز«، »کیم سون گیونگ« 
معاون وزیر خارجه کره شمالی در سازمان های بین المللی طی 
بیانیه ای گفت: »رزمایش ها و لفاظی های دشمنان، به طرز 
غیرمسئولانه ای سطح برخورد را افزایش می دهد.« در ادامه 
این بیانیه آمده است: »سازمان ملل و جامعه بین المللی باید 
قویا از آمریکا و کره جنوبی بخواهند که اظهارات تحریک آمیز و 
رزمایش های نظامی مشترک را پایان دهند.« کره شمالی تاکید 
کرد که سکوت سازمان ملل در برابر این رزمایش ها که ماهیتی 

تهاجمی و ستیزه جویانه دارند، تأسف بار است. 
 

نخست وزیر کویت منصوب شد
به گزارش ایرنا به نقل از خبرگزاری رسمی کویت)کونا(، 
شیخ نواف الاحمد الجابر الصباح، امیر کویت در فرمانی احمد 
نواف الاحمد الصباح را مکلف به تشکیل کابینه جدید این کشور 
کرد. احمد نواف الاحمد الصباح که به عنوان نخست وزیر کویت 
منصوب شده است قرار است کابینه پیشنهادی خود را به امیر 
این کشور تقدیم کند. هیات دولت کویت تقریبا یکماه پیش 
استعفای خود را به امیر این کشور اعلام کرد. روزنامه القبس 
کویت درباره دلایل استعفای کابینه دولت اعلام کرد که این 
اقدام درپی تشدید اختلاف ها میان کابینه و مجلس انجام شد.

 
تظاهرات در آتن بعد از فاجعه ریلی

در پی مرگبارترین سانحه ریلی یونان در تاریخ معاصر، یکشنبه 
هزاران دانشجو و کارگران راه آهن در مرکز آتن به تظاهرات 
پرداختند که درگیری هایی بین پلیس و گروهی از معترضان رخ 
داد. به نوشته رویترز، گروه کوچکی از معترضان بمب های بنزینی 
به طرف پلیس پرتاب کردند که آنها هم با گاز اشک آور و نارنجک 
صوتی پاسخ دادند. در پی برخورد یک قطار مسافربری با بیش از 
3۵0 سرنشین با یک قطار باری در همان مسیر در مرکز یونان، 
دستکم ۵7 نفر کشته و ده ها نفر زخمی شدند. بعد از اعتراضات 
گسترده در سراسر یونان، حدود ۱0 هزار دانشجو، کارگر راه آهن 
و گروه های وابسته به احزاب چپ در یکی از میدان های آتن برای 
ابراز همدردی و درخواست برای استانداردهای ایمنی بهتر در 
شبکه ریلی تجمع کردند. معترضان در حالی که بادکنک های سیاه 
را به آسمان می فرستادند، شعار می دادند »این جنایت فراموش 
نمی شود«. کارگران راه آهن هم از چهارشنبه برای اعتراض به 
کاهش هزینه ها و سرمایه گذاری ناکافی در زیرساخت های ریلی 

به صورت چرخشی دست از کار می کشند.

بیان کرد: طرح  علیرضا مختارپور 
برگزاری محفل ادبی با مشورت مدیران 
فرهنگی طرح ریزی شده و صرفا برای 
نقد و بررسی کتاب ها نیست، امیدواریم 
نقش موثری در تقویت جریان ادبی 
کشور برداریم و کمک کنیم فعالیت های 
حوزه فرهنگ و ادب در رسانه ها جایگاه 
بهتری داشته باشند. رئیس سازمان اسناد 
و کتابخانه ملیّ ایران، افزود: کمک به 
جریان نقد سالم، کمک به رشد نیروهای 
جوان در حوزه فرهنگ و ادب و کمک به 
رفع مشکلات آثار ادبی ازجمله اهداف 
برپایی محفل ادبی در کتابخانه ملیّ ایران 
است. امیدواریم با همکاری اهالی فرهنگ 
و ادب، اثرگذاری محفل ادبی کتابخانه 
ملیّ را بیشتر کنیم. مختارپور عنوان کرد: 
بنا داریم نشست بعدی محفل ادبی را 
در اردیبهشت ماه و در حاشیه نمایشگاه 

بین المللی کتاب تهران برگزار کنیم.

 کمک به جریان نقد سالم

جراحی  به دلیل  امرایی   . . . اسدا
بیمارستان  در  قلبش  دریچه های 
بستری است. امیلی امرایی، فرزند 
این مترجم به ایسنا گفت: پدرم روز 
)شنبه، ۱3 اسفندماه( عمل تعویض 
دریچه قلب داشت و منتظر هستیم 
به هوش بیاید. اسدا... امرایی؛ زاده اول 
اردیبهشت ۱339 در شهرری است. او 
کارشناس زبان و ادبیات انگلیسی است 
و از سال ۱360 با مطبوعات همکاری 
دارد. او پیش تر در سال 98 هم به دلیل 
ناراحتی قلبی در بیمارستان بستری 

شده بود. 

  آغاز فصل هشتم پاتوق فیلم کوتاه 
با حضور »جیرانی«

فیلم های کوتاه »بدَل«، »سقف کاذب«، »سایکو« و 
»نوشابه مشکی« در اولین جلسه از فصل هشتم پاتوق 
فیلم کوتاه، با حضور فریدون جیرانی اکران، تحلیل و نقد 
می شوند. هشتمین فصل پاتوق فیلم کوتاه از روز دوشنبه 
۱۵ اسفندماه ۱۴0۱ با نمایش ۴ فیلم کوتاه داستانی، در 
پردیس سینمایی بهمن آغاز به کار می کند. در اولین جلسه 
از فصل هشتم پاتوق که توسط انجمن سینمای جوانان 
ایران برگزار می شود، فیلم های کوتاه داستانی »بدَل« به  
کارگردانی روناک جعفری، »سقف کاذب« به کارگردانی 
محسن نجفی مهری، »سایکو« به  کارگردانی مصطفی 
داوطلب و »نوشابه مشکی« به کارگردانی محمد پایدار به 
نمایش در می آیند. در این رویداد فریدون جیرانی، نویسنده، 
کارگردان و منتقد سینما به  عنوان کارشناس ویژه جلسه اول، 
پس از اکران آثار با کارگردان های فیلم های کوتاه به نمایش 
درآمده به گفت وگو می نشیند و آثار را مورد تحلیل و بررسی 
تخصصی قرار می دهد. لازم به ذکر است که اجرای این برنامه 
را محیا ساعدی، مجری فصل گذشته پاتوق های فیلم کوتاه بر 
عهده دارد. »بدَل« به  نویسندگی و کارگردانی روناک جعفری 
و تهیه کنندگی انجمن سینمای جوانان ایران، ناهید دل آگاه 
و روناک جعفری در ژانر »رازآلود« تهیه و تولید شده است. 
چهلمین جشنواره بین المللی فیلم مسکو 20۱8 روسیه، 
سومین جشنواره بین المللی فیلم کینه نوا 20۱8 مقدونیه، 
شصتمین جشنواره بین المللی فیلم بیلبایو 20۱8 اسپانیا 
و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم »ایرواین« آمریکا از 
جمله جشنواره هایی است که این فیلم کوتاه راه پیدا کرده 
است. »سقف کاذب« سومین فیلم کوتاه محسن نجفی مهری 
است که به تهیه کنندگی مشترک انجمن سینمای جوانان 
ایران و کارگردانی او و نویسندگی مشترک با فاطمه درباری 
در ژانر درام تهیه و تولید شده است. این فیلم کوتاه داستانی 
تاکنون در سی وپنجمین جشنواره  بین المللی فیلم فرایبورگ 
و دوازدهمین دوره جوایز آکادمی فیلم کوتاه ایران اکران 
شده است. »سایکو« به  نویسندگی و کارگردانی مصطفی 
داوطلب و تهیه کنندگی انجمن سینمایی جوانان ایران- دفتر 
خرم آباد و مصطفی داوطلب تهیه و تولید شده است. این 
فیلم کوتاه تاکنون در جشنواره هایی چون سی وهفتمین 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران، هفدهمین جشنواره 
بین المللی فیلم کوتاه دانشجویی نهال، سی ونهمین جشنواره 
 Cine de« بین المللی فیلم فجر، بیست ودومین جشنواره
Lebu« شیلی، هفتادوسومین جشنواره بین المللی فیلم 
»مونته کاتینی«، دهمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه 
»ریورائو« و بیست ودومین جشنواره فیلم کوتاه کورتی دا 
سوگنی ایتالیا حضور داشته است. »نوشابه مشکی« را نیز 
محمد پایدار نویسندگی و کارگردانی کرده است که در ژانر 
کمدی و دفاع مقدس به تهیه کنندگی با باشگاه فیلم سوره و 

محمدجواد موحد تهیه و تولید شده است. 

تداوم اکران »لوپتو« در  نوروز  ۱۴۰۲
انیمیشن  20 میلیاردی شدن  با  همزمان 
»لوپتو«، تیزر جدید این انیمیشن سینمایی 
منتشر شد. همچنین اکران این اثر در نوروز سال 
۱۴02 در سینماهای سراسر کشور ادامه خواهد 
داشت. انیمیشن سینمایی »لوپتو« به کارگردانی 
عباس عسکری و تهیه کنندگی محمدحسین 
صادقی و احسان کاوه، با استقبال مخاطبان 

کودک و نوجوان و خانواده ها توانست از فروش 
20 میلیارد تومان عبور کند. »لوپتو« تاکنون 
در گیشه سینماها با جذب 78۵ هزار مخاطب 
توانسته به فروش ۱8 و نیم میلیارد تومانی دست 
یابد. همچنین این فیلم در اکران سیار با جذب 
۱60 هزار مخاطب در ۱383 اکران به فروش 
یک میلیارد و هفتصد میلیون تومانی دست یافته 

است. انیمیشن سینمایی »لوپتو« که اکران آن 
در سینماهای سراسر کشور از ۱۱ آبانماه آغاز 
شده است در مجموع اکران سینمایی و سیار با 
جذب 9۴۵ هزار مخاطب  توانسته تاکنون عنوان 
پرمخاطب ترین فیلم کودک سال ۱۴0۱ را به 
خود اختصاص دهد. اکران این فیلم در نوروز 
سال ۱۴02 نیز در سینماهای سراسر کشور 
ادامه خواهد داشت. تیزر جدید »لوپتو« توسط 
میثم میرزایی در آژانس تبلیغاتی سوره ساخته 

شده است. 


